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„Aktuálne prebieha proces vy-
dávania stanoviska Krajské-

ho dopravného inšpektorátu k  pro-
jektu organizácie dopravy a následne 
pristúpime k  realizácii dopravného 
značenia,“ reagoval stručne hovor-
ca magistrátu Peter Bubla. Rovnako 
stručný bol, aj keď sme sa informo-
vali, aký dlhý čas už mesto reaguje na 
pripomienky Krajského dopravného 
inšpektorátu (KDI). Odporučil nás 
kontaktovať priamo ich. Na otázku, 
kedy odhaduje realizáciu dopravného 
značenia, uviedol: „Termín závisí od 
finálneho stanoviska KDI a počasia.“

Pripomienky  
nie sú nerealizovateľné

Obrátili sme sa preto s  otázkami 
na KDI. Koľko trvá proces vydania 
stanoviska KDI, resp. aký dlhý čas 
už mesto reaguje na pripomienky 
KDI? „Proces vydania stanoviska 
Krajského dopravného inšpektorátu 
v Bratislave (KDI v BA) trvá v zmys-
le interného predpisu 30 dní, ak nie 
je uvedené inak,“ informovala nás 
Jana Šimunková z oddelenia komu-
nikácie a  prevencie Krajského ria-
diteľstva PZ v Bratislave. „Prvú žia-
dosť od Magistrátu hlavného mesta 

SR Bratislavy prijal KDI v  BA dňa 
21.06.2024, pričom 09.07.2024 vy-
dal po predchádzajúcom rokovaní 
nesúhlasné stanovisko spolu so za-
pracovanými pripomienkami. Dňa 
24.7.2024 prijal KDI v  BA od Ma-
gistrátu hl. m. SR Bratislavy opä-
tovnú žiadosť s  upravenou projek-
tovou dokumentáciou a vyjadrením 
k pripomienkam, ktoré boli súčasťou 
predchádzajúceho nesúhlasného 
stanoviska. Nakoľko upravená pro-
jektová dokumentácia obsahovala 
okrem neopravených pripomienok 
aj ďalšie chyby, Krajský dopravný 
inšpektorát v Bratislave vydal opä-
tovne nesúhlasné stanovisko. Dňa 
04.09.2024 sa konalo opätovné 
stretnutie, ktorého predmetom boli 
pripomienky k  projektovej doku-
mentácii. Ku dnešnému dňu (23.9. 
pozn. red.) KDI v BA neeviduje novú 
zapracovanú projektovú dokumen-
táciu.“

Pokračovanie na strane 11

Ďalšou PAAS zónou v Petržalke mali byť tento rok 
Háje 2 a 3. Online prerokovanie projektu sa uskutočni-
lo 19. februára. So značením parkovacích miest chcelo 
mesto začať v období apríl-jún, spustenie predpokla-
dalo v 4. kvartáli (október-december). V akej fáze je 
príprava? Čo spôsobilo oneskorenie?

už mal byť realitou. Bude až na jar 2025

Chceme vedenie 
cez Draždiak či nie?
Mestská časť bude zisťovať názor 
verejnosti na októbrových verejných 
diskusiách.

Veľká skúška 
susedských vzťahov
Panelák na Lachovej si dal dobudo-
vať lodžie. Vyzerá úžasne. Možno 
inšpiruje aj vás.  

Nezľaknite sa!
V priebehu októbra začnú Mest-
ské lesy v lesoch, ktoré prepájajú 
Draždiaky, vykonávať ťažbu suchých, 
nebezpečných a zlomených stromov.

Aj vy môžete 
pomôcť s oblečením
Ak ste osamelý rodič, môžete požia-
dať o pomoc Odevnú banku.
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PAAS v Hájoch 2, 3
Autá z chodníka na 
Furdekovej sa majú 
presunúť na hlavnú 

cestu.
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Doterajší konateľ sa 
vzdal funkcie 30. júna, 

29. septembra mu uplynula 
trojmesačná výpovedná 
lehota. Samospráva chcela 
ešte pred týmto termínom 
vymenovať aspoň dočasné-
ho konateľa. Navrhli svojho 
zamestnanca, aby získali 
čas rozhodnúť, čo s BP ďa-
lej. Poslanci sa však s touto 
voľbou nestotožnili. Spo-
ločnosť však môže byť bez 
štatutára len tri mesiace, 
potom by podľa starostu 
začalo jej formálne rušenie. 
V čom je problém?

„Nevidím momentálne 

nejaký zmysel alebo prí-
nos fungovania Bytového 
podniku. Za posledných 
5-6 rokov vykazoval zisk 
od 1500 do 7000 eur ročne 
aj vďaka tomu, že robil ne-
jakú správu majetku mest-
skej časti, napríklad bytový 
dom na Medveďovej, areál 
na Haanovej, garáže,“ 
uviedol s tým, že tieto ob-
jekty si už vzala do vlastnej 
správy mestská časť.

Bytovému podniku tak 
zostala komerčná časť, 
v nej je však rentabilita BP 
v lepšom prípade na nule. 

„Môj súkromný názor je 

taký, že nemá zmysel, aby 
Bytový podnik takto fungoval 
a  je lepšie ho zrušiť. Máme 
niekoľko ponúk na odkúpe-
nie kmeňa,“ uviedol starosta 
na zastupiteľstve. V pravidel-
nej diskusii online s obyvateľ-
mi dodal: „Keby neexistovala 
alternatíva v  Bratislave, 
povedal by som o.k.. Keby to 
bola nenahraditeľná služba, 
tiež. Keby som mal pocit, že 
o našu správu je eminentný 
záujem, o.k., ale nie, práve 
naopak, je viac sťažností ako 
pochvál. Nedáva mi zmysel 
prevádzkovať niečo, čo bude 
v budúcnosti stratové.“ 

Svoje bytové podniky 
zrušili už takmer všetky 
mestské časti. V  Bratislave 
je veľká ponuka správcov 
a  hoci má BP Petržalka 
najnižšiu cenu za správu 
a  poslanec Milan Vetrák ju 
navrhol v  záujme záchrany 
podniku zvýšiť, nie je isté, 
či by si ju vlastníci schválili. 
Ďalší poslanci, Adam Sarlós 
či Ladislav Točka, žiadali 
analýzu s  právnymi a  fi-
nančnými následkami. Sa-
mospráva však do analýzy aj 
do podniku odmieta inves-
tovať ďalšie peniaze. Bytový 
podnik nechce zachraňovať.

Poslanci si nakoniec 
odhlasovali, že žiadajú sta-
rostu o vyhlásenie výbero-
vého konania na nového 
konateľa Bytového podni-
ku Petržalka. Vyberať ho 
chcú aj podľa ním vypra-
covanej ekonomickej stra-
tégie pre BP. (in)

Slovo  
šéfredaktorky

Nech nám aj padne 
na hlavu
Sledovala som diskusie na 
internete ohľadom preklád-
ky vedenia nad Draždia-
kom (viac na str. 2) a získa-
la pocit, že mnohí z  nás sú 
ochotní vzdať sa väčšieho 
komfortu, len aby sme za-
chovali status quo. 
Strach z toho, že po preklád-
ke Veľký Draždiak zastavajú 
alebo ho spoplatnia, vychá-
dza z našich neblahých skú-
seností. Áno, jeden politik 
sľúbi, druhý sľub zruší, nieke-
dy ide dokonca o  toho isté-
ho. Čierne stavby sa nebúra-
jú, ale legalizujú, pozemky 
sa nevýhodne zamieňajú, 
územný plán sa mení, áno, 
toto všetko sa u  nás deje. 
Jeden deň sú veci tak, druhý 
môžu byť úplne inak. 
Väčšina pozemkov okolo 
Draždiaka patrí štátnym 
lesom a  mestu. Mesto má 
v  moci územný plán a  ten 
aktuálne hovorí, že pozem-
ky sú určené pre šport alebo 
parky. Samospráva avizuje, 
že nie je v ich záujme na tom 
čokoľvek meniť. „Vy mož-
no nie, ale čo tí, čo prídu po 
vás?“ reaguje ľud. 
Volíme si svojich zástupcov 
do mestského zastupiteľstva, 
tí schvaľujú zmeny v  územ-
nom pláne. Mali by sme ve-
riť, že budú konať v  záujme 
bežného obyvateľa, nech sú 
z ktorejkoľvek časti politické-
ho spektra. Lenže tá dôvera 
nám chýba. Akoby sme strá-
cali vieru v systém, v ktorom 
žijeme. Nie je to smutné?    
 Ingrid Jarunková

ZUBNÁ AMBULANCIA 
AMBULANCIA 

STOMATOCHIRURGIE 
A IMPLANTOLÓGIE

ZUBNÁ POHOTOVOSŤ
oznamuje zmenu pracovnej 

doby od 15-21h
OŠETRÍME KAŽDÉHO, KTO NÁM ZAVOLÁ 

0905662407 
STROMOVÁ16, BA KRAMÁRE
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Dovolenka 
a pracovné 
právo II.
V predošlom článku sme sa
venovali základným ustanove-
niam Zákonníka práce o dovo-
lenke. Na článok nadviažeme a
budeme sa venovať spoločným
ustanoveniam Zákonníka práce
o dovolenke.
Zamestnávateľ môže určiť
zamestnancovi čerpanie dovolen-
ky, aj keď dosiaľ nesplnil pod-
mienky na vznik nároku na dovo-
lenku, ak možno predpokladať, že
zamestnanec tieto podmienky
splní do konca kalendárneho roka,
v ktorom dovolenku čerpá, alebo
do skončenia pracovného pomeru.
Čerpanie dovolenky by mal v
zmysle zákona určovať zamestná-
vateľ tak, aby si zamestnanec
mohol dovolenku vyčerpať spra-
vidla vcelku a do konca kalendár-
neho roka. Pri určovaní dovolenky
je potrebné prihliadať na úlohy
zamestnávateľa a na oprávnené
záujmy zamestnanca. Zamestná-
vateľ je povinný určiť zamestnan-
covi čerpanie aspoň štyroch týž-
dňov dovolenky v kalendárnom
roku, ak má na ne nárok, a ak
určeniu čerpania dovolenky ne-
bránia prekážky v práci na strane
zamestnanca. Ak sa poskytuje
dovolenka v niekoľkých častiach,
musí byť aspoň jedna časť najme-
nej dva týždne, ak sa zamestnanec
so zamestnávateľom nedohodne
inak. Čerpanie dovolenky je
zamestnávateľ povinný oznámiť
zamestnancovi aspoň 14 dní
vopred. Obdobie môže byť výni-
močne skrátené so súhlasom za-
mestnanca. Za časť dovolenky,
ktorá presahuje štyri týždne
základnej výmery dovolenky,
ktorú zamestnanec nemohol
vyčerpať ani do konca nasledujú-
ceho kalendárneho roka, patrí za-
mestnancovi náhrada mzdy v
sume jeho priemerného zárobku.
Za nevyčerpané štyri týždne zák-
ladnej výmery dovolenky nemôže
byť zamestnancovi vyplatená
náhrada mzdy, s výnimkou, ak si
túto dovolenku nemohol vyčerpať
z dôvodu skončenia pracovného
pomeru. JUDr. Dionýz Stehlík

JUDr. Pavel Jurek
0917/822 723

Dispečerov
mesta spoznáte
jednoduchšie
BRATISLAVA
Dispečing bratislavského
magistrátu má dva nové slu-
žobné automobily, ktoré budú
slúžiť pracovníkom dispečin-
gu z oddelenia správy komu-
nikácií na lepšie a operatívnej-
šie zasahovanie.
Služobné autá sú určené na efek-
tívnejšie zabezpečovanie kon-
troly verejných priestranstiev a
operatívnejší zásah v teréne pri
mimoriadnych udalostiach.
Automobily sú ľahko rozpozna-
teľné, pretože sú označené
logom mesta a mestskými far-
bami. 
Bratislavský magistrát kúpil dve
vozidlá, obe sú v bielej farbe a s
logom mesta Bratislavy,  za pri-
bližne 20-tisíc eur. Vozidlá sú
vybavené sú majákom a výstraž-
ným osvetlením na zadnom
okne s nápisom Správa komuni-
kácií, kde je uvedený aj telefo-
nický a e-mailový kontakt na
dispečing mesta na oddelení
správy komunikácií. 
Na uvedené kontakty bude tiež
možné nahlasovať prípadné po-
ruchy na mestských cestách, či
upozorniť na prekážky na mest-
ských komunikáciách alebo na
zníženú zjazdnosť bratislav-
ských ciest. (kk)

INFORMUJTE SA TU:
Antolská 4, Bratislava 85107 
+421 902 605 900 | info@doktormartin.sk 
www.doktormartin.sk 

Navštívte Dr. Martin zubnú kliniku a objednajte 
sa na BEZPLATNÉ VSTUPNÉ VYŠETRENIE!

KONIEC PROBLÉMOM S VAŠOU PROTÉZOU! 
VĎAKA MINIIMPLANTÁTOM BUDETE MAŤ OPÄŤ DÔVOD NA ÚSMEV!

Zavolajte na 0902/605 900 a získajte bezplatné informácie!
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Nevyhadzujte
knihy

darujte ich nám
Kontakt: 0907 701 786

Mirbachov palác je zreštaurovaný
podľa architektúry z 18. storočia
STARÉ MESTO
Zreštaurovanie fasády Mir-
bachovho paláca, ktorý bol v
zlom stave, je hotové. Práce
boli zamerané na obnovu
celkovej fasády, doplnenie
modelácie výzdoby, vytvore-
nie kópií jednotlivých prvkov
podľa originálov a došlo aj
na zlátenie kovových do-
plnkov. Mirbachov palác má
aktuálne vzhľad pôvodnej
architektúry zo 60. rokov 18.
storočia.
Cieľom obnovy fasády bolo
reštaurátorským spôsobom do-
siahnuť čo najlepší technický a

estetický stav fasády vrátane
všetkých jej prvkov. Reštaurá-
torské práce boli zamerané na
obnovu fasády, kamenných
portálov, soklov a ostení,
obnovu drevených okien, dverí
a mreží. 
V rámci reštaurátorských prác
sa upravili kamenné fragmenty,
doplnili modelácie štukovej
výzdoby a chýbajúcich častí
omietkovej vrstvy, vytvorili sa
kópie umelokamennej vázy
odliatím a farebne sa upravili
erbové polia v intenciách
heraldickej farebnosti erbov
grófa Nyára. Tie boli následne

osadené do kartuše tympanónu
paláca. Pozlátili sa kovové
doplnky, napríklad rokajový
štítok, kľučky brán či rokajová
výzdoba mreží balkóna, ktoré
boli zlátené aj v pôvodnej
architektúre paláca. 
Opravené boli okenné krídla,
vstupné brány či kamenné
sokle, ktoré vzhľadom na
veľký rozsah poškodenia
nahradili nové kópie. Obnove-
ný bol aj južný štítový múr
nachádzajúci sa nad susedným
objektom, pričom na tieto práce
bola potrebná horolezecká
technika. (kk)

Riešenie prekládky vzduš-
ného vedenia ponad petr-

žalské jazero Veľký Draždiak 
je predmetom rokovaní mest-
skej časti Petržalka a  spoloč-
nosti Západoslovenská distri-
bučná a. s. už od roku 2007. 
ZSD v tom čase po preverení 
možností skonštatovala, že 
vzhľadom na vlastnícke vzťa-
hy a nesúlad s územným plá-
nom je prekládka de facto ne-
realizovateľná.

Tentoraz sa téma možnej 
prekládky znovu otvorila po 
tom, ako prišla distribučná 
spoločnosť s plánom výmeny 
káblov veľmi vysokého na-

Keď sa povie výstavba pri Veľkom 
Draždiaku, ľuďom vstávajú vlasy 
dupkom. Výnimkou nie je ani Južná 
pláž. Odpor je taký veľký aj medzi 
poslancami, že hrozilo, že investor 
nevybuduje promenádu popri po-
breží a chodník medzi Chorvátskym 
kanálom a Draždiakom.

Projekt Južná pláž je v súlade s územ-
ným plánom a stavať sa zrejme bude. 

Na miestnom zastupiteľstve mali poslanci 
schváliť len to, či investorovi na dobu ur-
čitú prenajmú časť pozemkov vo svojej 
správe, aby na nich mohol vybudovať ve-
rejnoprospešnú infraštruktúru. Tá bude ná-
sledne odovzdaná do majetku mesta. 

Samospráva nemá žiadne nákla-
dy v  súvislosti s  revitalizáciou brehov. 
poslanci už v  júni zaviazali investora, 
aby mala verejnosť prístup aj do areálu, 
ktorý je už na jeho pozemkoch. Napriek 
tomu v júni materiál neprešiel o  jeden 
hlas, v  septembri sa tento hlas našiel. 
Projekt by to totiž nezastavilo, len ve-
rejnosť by prišla o revitalizáciu brehov, 
ktorú môže zaplatiť niekto iný. (pn)

Samospráva sa chce zbaviť Bytového podniku, 

Najdlhšia diskusia na septembrovom miestnom zastupiteľstve, 
a to takmer dvojhodinová, bola venovaná návrhu na vymenovanie 
nového konateľa Bytového podniku Petržalka, ktorého poslanci 
neschválili, takže BP je od 29. septembra bez konateľa.

Zbytočná revolta

Chceme elektrické vedenie 
na Draždiaku či nie?

Presne túto otázku 
by mala vyriešiť 

séria októbrových 
verejných diskusií 

s obyvateľmi, na 
ktorú sa chystá 

mestská časť.

pätia, ktoré prechádza aj cez 
územie Petržalky. Mestská 
časť preto od vlaňajšieho roka 
(2023) vstúpila do rokovaní 
a  navrhla, aby na jej území 
došlo nielen k výmene káblov, 
ale aj k prekládke vedenia. 

Náklady sa odhadujú až na 
štyri milióny eur a  bude ich 

znášať aj Petržalka. Starosta Ján 
Hrčka sa domnieva, že vyso-
ké napätie je rizikom. Okrem 
toho kvôli ochrannému pás-
mu nie je napríklad možné 
postaviť ani parkovací dom na 
Topoľčianskej či zaregulovať 
plochu ako verejné kúpalisko 
a ukončiť tak spory medzi ry-

bármi a kúpajúcimi sa. Mnohí 
Petržalčania sa však obávajú, že 
keď sa vedenie preloží, Draž-
diak bude spoplatnený a dôjde 
ešte k  väčšej výstavbe okolo 
neho. To predstavitelia samo-
správy vylučujú, ich garancie 
však časť verejnosti dostatoč-
ne neuspokojujú. Aj preto sa 
poslanci s  vedením mestskej 
časti zhodli, že zorganizujú 
verejné diskusie s  obyvateľmi. 
Prvé stretnutie s  obyvateľmi 
sa uskutoční v  pondelok 14. 
októbra v Dome kultúry Lúky, 
ďalšie je naplánované na uto-
rok 22. októbra v  Dome kul-
túry Zrkadlový háj a posledné 
na štvrtok 24. októbra na ZŠ 
Nobelovo námestie 6, vždy od 
18:00. Rozhodnutie, či tento 
projekt získa súhlasné stano-
visko, bude vo finále na miest-
nych poslancoch. (mh, in) 

foto: Matúš Husár,  
MČ Petržalka

viacerí poslanci sú proti

bezpecnedvere.sk

0910 515 555

•  výroba, predaj a servis
•  expresná montáž v priebehu niekoľkých dní
•  najlepšie recenzie
•  telefón 24/7

BEZPEČNOSTNÉ 
DVERE RC3 DEFENDER

Adresa predajne:
Osuského 3/C
851 03 Bratislava

dveredefensio@gmail.com
+421 910 515 555
Otváracie hodiny:
Po-Pia: 9:00 - 17:00
So-Ne: Zatvorené

Pôvodná cena 1348,90 €
teraz len za 948,90 €

POZOR! AKCIA PLATÍ LEN 
DO VYPREDANIA ZÁSOB bezpecnedvere.sk

Navrhovaná trasa VVNSúčasná trasa VVN

JEDINÝ BEZOBALOVÝ OBCHOD V PETRŽALKE
Skúste nákup bez zbytočných obalov/
odpadov, ktoré zaťažujú našu planétu.

Kde nás nájdete: 
Tupolevova 7, terasa 
pri Petržalskej plavárni
petrzkabezodpadu.sk

- POTRAVINY NA VÁHU
- ČAPOVANÁ DROGÉRIA
- PRÍRODNÁ KOZMETIKA
- EKO DOPLNKY

S A M O S P R ÁVAS A M O S P R ÁVA

Je možné, že po verejných diskusiách sa mestská časť rozhodne aj pre referendum.
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Prírodná látka, získaná prírodnou cestou

Tiež u nás nenájdete zostatkové produkty mäsového priemyslu  
(napríklad kosti, šľachy, chrupavky, vrátane separátu)
- stužené rastlinné tuky
- palmový tuk
- glutaman sodný

Prísada, ktorá je podozrivá ako príčina alergií, hyperaktivity

Látka vyskytujúca sa v prírode, získaná synteticky

Prísada, ktorá pravdepodobne spôsobuje alergie, hyperaktivitu* 

Syntetická prísada, bez známych vedľajších účinkov

Prísada, ktorá môže mať karcinogénne účinky

Viac info na: www.staryotec.sk/ferpotravina, www.ferpotravina.cz

*  Výnimkou u nás sú E220 - Oxid siričitý, ktorý je súčasťou procesu 
výroby vín a hroznových nápojov a E250 - Dusitan sodný, ktorý 
slúži ako ochrana proti „klobásovému jedu”.

Prísada nevhodná pre alergikov, deti a osoby citlivé na chémiu
v potravinách. (Nájdete označené na daných cenovkách) 

FÉROVÉ POTRAVINY
S PREVERENÝM ZLOŽENÍM
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Braník je už dlhé roky han-
bou Petržalky. Miestni 

roky volali po riešení situácie, 
mestská časť v  okolí pravi-
delne upratovala neporiadok 
po asociáloch, bol to však 
boj s  veternými mlynmi. Keď 
v  apríli dostala od mesta žia-
dosť, aby sa vyjadrila k odpre-
daju Braníka, vyslovila nesú-
hlas. Vzápätí požiadala mesto 
o  zverenie pozemku a  stavby 
do svojej správy. 

Starosta Petržalky Ján Hrč-
ka priznal, že dostať budovu 
do lepšieho stavu nebude 
jednoduché ani lacné. Len sa-
motná sanácia je podľa neho 
odhadovaná na približne  
250 000 eur. Rádovo niekoľko 
miliónov eur bude potreb-
ných na obnovu a  sfunkč-
nenie objektu. Mestská časť 
má financie len na sanáciu 
a  tvorbu projektovej doku-
mentácie. Tá by poslúžila na 
zapojenie sa do externých 
výziev a uchádzanie sa o eu-
rofondy.

Možnosťou by bol prípad-
ne aj tretí subjekt, ochotný 
investovať do opravy. Steny 
a  stropy sú však podľa neho 
tak nasiaknuté vlhkosťou, že 
budú musieť minimálne rok 
schnúť, až potom bude mož-
né realizovať nejakú investič-
nú činnosť. 

Prvým krokom bude saná-
cia. Nevyhnutná bude opra-
va strechy, kontrola statiky 
či vypratanie a  uzatvorenie 
priestorov.

Celý objekt pozostáva 
z  troch poschodí, Veľkého 
Braníka, Malého Braníka 
a  priestorov pod terasou. 
V budove sa nachádza bývalé 
kino, športová hala či spolo-
čenské miestnosti, v  minu-
losti tam bolo napríklad aj 
mäsiarstvo či veľkopredajňa 
potravín.  Podmienkou mesta 
pri schvaľovaní bolo zachovať 
aj v  budúcnosti funkcie ob-

Braník bude riešiť mestská časť
Mestské zastupiteľstvo schválilo žiadosť Petržalky o zverenie bu-

dovy Braníka a pozemku pod ním do správy mestskej časti. V prvej 
fáze ho plánuje sanovať, aby nedochádzalo k ďalšej degradácii.

čianskej vybavenosti lokálne-
ho významu.

Miestni poslanci tento krok 
podporujú. „V prípade po-
stupnej obnovy objektu Bra-
ník pôjde o dôležitú investíciu 
mestskej časti v lokalite Lúky, 
ktorú obyvatelia Petržalky 
pozitívne pocítia. Verím, že 

mestská časť a starosta príde 
s cielenou víziou a presnejšie 
definovaným účelom využi-
tia. V  rozumných prípadoch 
budeme s  kolegami kroky na 
obnovu objektu podporovať,“ 
uviedol miestny poslanec 
Adam Sarlós. (TASR, pn)

 foto: Matúš Husár

Mestská časť už po 26-
krát ocenila významné 
osobnosti, ktoré sa zaslú-
žili o rozvoj Petržalky. 

Kultúra a  rozvoj spoločen-
ského života - Otakar Koří-
nek: Je jeden z  top sloven-
ských prekladateľov. 

Sociálna práca a  ochrana 
života a zdravia - Janka Se-
bera Chládecká: Je zakla-
dateľkou a  riaditeľkou Petr-
žalskej klubovne aktívnych 
seniorov a  Petržalskej letnej 
univerzity seniorov.

Šport a  rozvoj aktívneho ži-
votného štýlu - Alica Grofo-
vá-Chladeková: Je bývalá 
šampiónka v  stolnom tenise, 
ktorá žije v  Petržalke od roku 
1981. Najväčší úspech dosiahla 
na stolnotenisových Majstrov-
stvách sveta v Sarajeve v roku 
1973, kde získala striebornú 
medailu v dvojhre a bronzovú 
v zmiešanej štvorhre. Odvtedy 
sa žiadnej Európanke nepoda-
rilo prebojovať na svetovom 
šampionáte do finále. 

Vzdelávanie a  rozvoj kritické-
ho myslenia - Janette Motlo-
vá: Je riaditeľka Výskumného 
ústavu detskej psychológie 
a patopsychológie. 

Životné prostredie a  ochra-
na prírody - Bratislavské re-
gionálne ochranárske zdru-
ženie (BROZ): Vzniklo v roku 
1997 a  vedie ho Petržalčan 
Tomáš Kušík. 

Junior Osobnosť Petržalky 2024 
- Natália Černohousová.

Cena verejnosti - Viera Rip-
ková: Je majiteľka ženského 
fitnescentra v Petržalke, kto-
ré je už pätnásť rokov oázou 
zdravia a  dobrej nálady pre 
ženy bez rozdielu veku. 

In memoriam - Jana Hreho-
rová: Posledné roky života 
pôsobila na pozícii vicestarost-
ky Petržalky a tiež ako miestna 
a župná poslankyňa.  (mh)

Vodácky klub Dunajčík oslá-
vil nedávno sto rokov a  od 
prírody dostal takýto darček. 
Vodáci však majú v  pláne 
vybudovať vo vlastnej réžii 
novú lodenicu, ktorej by veľ-
ká voda neuškodila. 

Okrem Tyršovho nábrežia zasiahli povodne aj Múzeum petržal-
ského opevnenia. 
To malo obrovské škody aj v  júni 2013, teraz stoja opäť pred 
otázkou, „či to vlastne má vôbec cenu, oživovať kus našej histó-
rie a ponúkať atrakciu, akú inde na Slovensku nenájdete. Tí, ktorí 
nás poznáte, viete, že nikdy sme neprosili o peniaze, keď nebo-
lo z čoho, dávali sme z vlastného. Dnes vás však týmito riadka-
mi, so skrehnutými prstami, ale horúcim srdcom, prosíme: ak 
nám fandíte, prosíme, pomôžte nám,“ napísali po povodniach 
na svoju facebookovú stránku. Ak chcete pomôcť, tu je ich  
IBAN: SK6931000000004150034618.

Osobnosti 
Petržalky 2024

Neutíchajúci septembrový dážď a silný vietor priniesol do mesta 
povodne, v Petržalke si to odniesli najmä stromy. Tie sanovali hasiči 
a neskôr aj pracovníci mestskej časti.

Pohľad na silu vody 
z petržalského brehu

„V dňoch 13. až 16. sep-
tembra profesionálni 

a dobrovoľní hasiči zasahovali 
v súvislosti s nepriaznivým po-
časím priamo v  Petržalke pri 
61 udalostiach,“ informovala 
nás hovorkyňa Petržalky Má-
ria Halašková. „Boli privolaní 
najmä k spadnutým stromom 
na cesty, chodníky, automo-
bily či budovy, ale aj k plechu 
visiacemu zo strechy bytového 

domu na Černyševského ulici. 
Po víkende začali stromy na 
mieste odstraňovať kolegovia 
z petržalskej údržby, ktorí dre-
viny pília a následne zabezpe-
čujú odvoz dreva do Zberného 
dvora BUČINA. (208 ton ko-
nárov, 16 ton drevnej hmoty, 
32 ton pňov a koreňov).“

Dodala, že presný počet 
drevín a  výška škody sa od-
haduje ťažko. „Veľmi hrubý 

odhad je cca 150 spadnu-
tých   stromov. Vo všeobec-
nosti najviac drevín spadlo 
v  lokalitách Mlynarovičova, 
Bosákova, Vigľašská a Šášov-
ská. Išlo pritom o zdravé dre-
viny s podmočenými koreňmi, 
ktoré nedokázali uniesť nára-
zové zrážky  a vplyvom silné-
ho vetra boli vyvrátené.“ (in)

foto: in, Fb Múzeum
 petržalského opevnenia

Ľudia z hausbótov presunuli prístav bližšie k hrádzi a pre-
pravovali sa na lodiach. Držali spolu, robili taxikárov aj 
susedom. Ich autá boli zaparkované na hrádzi, napríklad 
aj v priestore pred zatvoreným bufetom Vyza. Na hrdzi to 
vyzeralo chvíľu ako na bežnej cestnej komunikácii. 

Autá vymenili za lode aj pri ramene Zuzana.

Fascinujúci pohľad sa naskytol z petržalskej strany na 
zaplavenú „vojenskú lúku“, ale aj na zaplavené územie pod 
mostami. Starý most, Apollo aj Prístavný a Lužný most vyze-
rali v jednej chvíli ako postavené na pilieroch vo vode.

Dunaj v septembri kulminoval pri 985 centimetroch, aktuál-
ny stav je 460 centimetrov (7.októbra,pozn.red.)

Dnes16. 9.

Prvým krokom bude sanácia. Nevyhnutná bude oprava stre-
chy, kontrola statiky či vypratanie a uzatvorenie priestorov.
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ľovať, prečo treba hlasovať 
znova. Bez skúseností v tom-
to smere sme neboli len my, 
ale aj náš správca. Učili sme 
sa za pochodu a do toho sme 
so stavebníkom reagovali 
na obavy ľudí,“ hovorí Mi-
chal Bihari, ktorý s  kolegom 
strávil desiatky hodín svojho 
voľného času na úradoch, na 
družstve či v komunikácii so 
stavebníkom a susedmi.

Tomáš Fabor dostal od sta-
vebníka asi 80 kontaktov na 
zástupcov vlastníkov z celého 
Slovenska, ktorí už podobné 
lodžie mali. Obtelefonoval 
väčšinu. „Hovorili mi, choďte 
do toho, je to úžasné,“ spomí-
na a  pokračuje, že napríklad 
v  Martine okamžite stúpla 
cena bytov s  lodžiami oproti 
identickému domu bez nich. 
„Spomínali až 10-tisíc eur, 
balkón stál vtedy podstatne 
menej.“

Ľudia sa báli aj toho, že prí-
du o záruku na zateplenie, ale 
firma Revitalstav ukázala svo-

ju technológiu zhotoviteľovi 
zateplenia a  ten ju odobril. 
Aj toto bolo vyriešené. Ďalší 
problém boli obavy z naruše-
nia statiky. Domnienky tak-
tiež vyvrátili. 

A napokon bol problém aj 
to, do ktorých okien lodžiu 
umiestniť. „Najskôr sme 
plánovali obývačkové okno, 
ale ľudia z  trojizbákov na-
mietali, že im náš balkón 
zatieni ten ich. Svetlotech-
nická štúdia odbornej fir-
my to vyvrátila. Aj tak sme 
napokon balkón umiestnili 
do kuchyne a  je to aj lepšie. 
Firma Revitalstav dokonca 
ponúka možnosť aj dvoch 
prepojených lodžií, s východ-
mi zo spálne aj z  kuchyne. 
Ale o tom sme my v tej dobe 
nemohli ani snívať,“ hovorí 
Michal Bihari. 

Bola to totiž veľká skúška 
medziľudských vzťahov. „Pri 
obiehaní susedov nám na 
jednom poschodí otvorili na-
raz dve susedky, jedna z dvo-

jizbáku, druhá z  trojizbáku. 
Dlhé roky to boli kamarátky. 
Prvá balkón chcela, jej kama-
rátka to však odmietla pod-
písať. „Prečo mi to nechceš 
dopriať?” Boli sme svedkami 
otázky aj sklamania. Iný su-
sed sa nás opýtal: A čo z toho 
budem mať ja? Nevedeli sme 
odpovedať. Alebo reakcia 
mladej ženy: A načo balkón? 
Mne tie dva stačia... Ďalší si 
najal právnika a  vypisoval 
protesty. Boli aktivisti, ktorí 
zbierali proti podpisy a stra-
šili, že ľuďom odtrhne stenu 
domu...,“ spomína Tomáš Fa-
bor. 

Najúžasnejšia vec, 
do ktorej som 
investoval svoj čas

Tomáš Fabor mi ukazuje 
svoj balkón a  ja s  prekvape-
ním zisťujem, že je ešte väčší 
ako ten môj klasický, na šír-
ku má až 1,35 m  a  je veľký  
5,5 m2. Získal v podstate ďal-
šiu miestnosť, naplnil ju zele-

ňou a uprostred umiestnil po-
hodlné kreslo. „Tu som prežil 
celé leto. Raňajkoval, obedo-
val aj večeral. Táto lodžia je 
jedna z  najúžasnejších vecí, 
do ktorej som investoval svoj 
čas a je to aj výborná investí-
cia do bytu. Zvýšila jeho hod-
notu,“ hovorí a Michal Bihari 
dopĺňa, že je super, že ľudia 
už nefajčia na medziposcho-
diach. 

Lodžiu na Lachovej chcelo 
napokon 51 dvojizbákov zo 
60. V pár prípadoch presved-
čili dvaja zapálení nadšenci 
dokonca rodiny seniorov, aby 
im lodžiu pomohli zafinan-
covať. Pre dostavbu získali aj 
hlasy ľudí z trojizbákov. „Áno, 
museli prežiť trojmesačný 
hluk, najmä, keď sa monto-
vali kotviace tyče a vyrezáva-
li balkónové dvere do panelu, 
ale urobili to pre nás, za čo im 
ďakujeme.“

Neľutujú dnes tí deviati, 
že si lodžiu spraviť nedali? 
„Nepovedia to, ale ja myslím, 

že áno,“ odhaduje Tomáš Fa-
bor a  jeho kolega dodáva, že 
počul aj hlasy nových vlast-
níkov, žeby si ich dostavali. 
Načierno je to však nereálne 
a  legálne veľmi prácne, pre-
tože by museli získať súhlas 
vlastníkov a vybaviť stavebné 
a ostatné povolenia. 

Lachova inšpirovala aj pa-
nelák na Námestí Hraničia-
rov, ktorý rovnaká firma do-
budovávala hneď po nich. Aj 
vedľajší panelák Lachova 16 
- 26 mal podobné ambície. 
„Pán, ktorý sa do toho vložil, 
však nezvládol odpor niekto-
rých susedov. Ani my, keby 
sme neboli dvaja, by sme to 
možno nedali,“ konštatujú 
Michal Bihari a  Tomáš Fa-
bor. (in)

foto: archív T. B., in

Ľudia v  tomto paneláku 
musia byť skutočne tí-

moví hráči, ak sa dokázali do-
hodnúť na takomto projekte, 
napadlo mi neraz, keď som 
prechádzala okolo. Možno 
by mohli slúžiť ako inšpirácia 
aj pre iné petržalské panelá-
ky. Petržalka by bola krajšia. 
A  tak som oslovila Michala 
Bihariho a  Ing. Tomáša Fa-
bora z  výboru samosprávy 
Lachovej 28-32, bez ktorých 
vytrvalosti by takto ich dom 
dnes nevyzeral. „V Petržalke 
sme boli pilotným projek-
tom firmy, ktorá dobudová-
va lodžie. Aj preto nám celý 
proces trval dva roky. A  bol 
aj veľkou skúškou susedských 
vzťahov,“ konštatujú obaja.

A čo z toho 
budem mať ja?  

Dostavba sa uskutočnila 
v  novembri 2018, teda pred 
šiestimi rokmi. Predchádza-
la jej však dvojročná tortúra 
vybavovania dokumentov, 
povolení a  presviedčania su-
sedov. „Keď sa raz na schôdzi 
nášho správcu - Bytového 

družstva predstavila firma 
Revitalstav, bol som prekva-
pený. Dovtedy som netušil, 
že také niečo ako dostavba 
lodžií, je možná,“ spomína 
Michal Bihari, ktorý je aj zá-
stupcom vlastníkov bytov na 
Lachovej 32. „Náš dom tvorí 
60 trojizbových a  60 dvojiz-
bových bytov. Za socializmu 
bola norma, že dvojizbáky 
lodžiu nepotrebujú, zato tro-
jizbáky majú dve,“ nadviaže 

naňho Tomáš Fa-
bor. „Lodžia v byte 
však chýbala nie-
len nám dvom, a  tak sme 
v dome začali zisťovať pred-
bežný záujem o dostavbu.“

Väčšina obyvateľov dvo-
jizbových bytov sa nadchla, 
proti však bola väčšina ľudí, 
ktorí už lodžie mali. A  na 
dostavbu bol nutný súhlas 
dvoch tretín vlastníkov. Ne-
šla by zo spoločných financií, 

lodžiu si mal každý hradiť 
z  vlastného vrecka. Napriek 
tomu... „Mali ste si kúpiť byt 
s balkónom... Presťahujte sa, 
keď sa vám nepáči... Bude 
tu neporiadok, špina, hluk... 
Dom to nevydrží, rozpadne 
sa, poruší sa statika...“ Toto 
boli v  skratke argumenty, 
prečo to nejde. 

Podpísať zmluvu s  firmou 
mal správca domu - Bytové 
družstvo. Štyrikrát v  priebe-
hu príprav obehli títo dvaja 
členovia výboru všetkých 
120 bytov. Prvé hlasovanie 
totiž nebolo platné. Znenie, 
ktoré dodal správca, vzápätí 
jeho vlastní právnici zamietli. 
„Museli sme ľuďom vysvet-

PETRŽALSKÉ NOVINY 
čítajte aj na webe

www.bratislavskenoviny.sk

V Ý S TAV B AV Ý S TAV B A

VÝROBA A MONTÁŽ
LODŽIÍ

Realizácie aj v Bratislave 
Kontaktujte nás: 0917 728 100 / www.revitalstav.sk

Dobudovanie lodžií bolo veľkou skúškou

Dva identické panelákové bloky a taký 
rozdiel! Keď idete od policajtov z Námestia 
Hraničiarov smerom na Lachovu, nemôžete 
ich prehliadnuť. Akoby vchody 28-32 ani 
neboli v klasickom petržalskom paneláku. 
Za svoj vzhľad, iný a krajší, vďačia dobudo-
vaným lodžiám.

susedských vzťahov

Lodžie sú ako skladačka. Aj preto 
museli budúci vlastníci nových lodžií 
zainvestovať aj do podlahy a striešky 
tých, ktorí ich odmietli. Strieška je 
totiž vždy podlahou tej ďalšej.

Rozdiel medzi panelákmi je markantný. A nie je to tým, že vedľajší je o dve po-
schodia vyšší.

➤
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  Uvedená cena je s DPH a platí pre skladové 
zásoby verzie Business Fell 110k S&S. Mix kombinovaná spotreba a emisie CO2 
podľa WLTP: 6,9–7,0 l/100 km a 157–158 g/km. Obrázok vozidla je ilustračný.

LIMITOVANÁ 
PONUKA UŽ ZA 
20 990 €
PRAKTICKÁ VÝBAVA 
PRE RODINY AJ 
PROFESIONÁLOV

MOTOR PARTNER, PANÓNSKA CESTA 22, 851 04 BRATISLAVA-PETRŽALKA

V  areáli hájovne, ktorý 
je otvorený denne od 

9h do 19h, sedím pri dreve-
nom stole a  teší ma pohľad 
na okolie, ktoré bolo dote-
raz verejnosti neprístupné. 
Keď ste nakukli cez plecho-
vý plot, vo vnútri ste videli 
len opustené „črevo“ ukryté 
v  tráve a medzi popadanými 
stromami. Umelecké dielo 

odviezli, zostal tu po ňom 
len štrkový podklad. Priestor 
prácne vyčistili a  pridali la-
vičky so stolmi pod stroma-
mi a  včelín, ktorý ožije na 
budúci rok a  privíta na ex-
kurziách prvé školy. Vyrastie 
tu aj altánok, prírodné detské 
ihrisko z  dreva z  tunajších 
lesov či náučný chodník s in-
formačnými tabuľami nielen 

o obyvateľoch lužných lesov, 
ale aj o budúcnosti tejto loka-
lity. Malo by to byť pokojné 
a bezpečné miesto pre rodiny 
s deťmi, preto sem nie je po-
volený vstup so psami.

To všetko sa dozviem od 
Mária Matkoviča, ktorý je 
od januára 2024 v  Petržalke 
lesníkom. Zároveň je mana-
žérom projektu revitalizácie 
lužných lesov v správe Mest-
ských lesov. 

Plot proti vandalom
Na naše stretnutie prišiel 

Mário Matkovič rovno od 
altánku pri Malom Draždia-
ku, kde menil smetný kôš. 
Čo je vlastne jeho úlohou? 
„Mestské lesy majú zodpo-
vednosť za areál horárne 
a  priľahlé lesy. Starať sa 
budú aj o  lesné chodníky, 
drobný mobiliár ako la-
vičky a  ohniská. O  údržbu 
asfaltových ciest, kosenie 
a  smeti sa bude starať na-
ďalej mesto, rovnako ako 
doteraz. Ale ja sa tu vysky-
tujem takmer denne, nemá 
problém pomôcť, ak treba. 
Napríklad aj so spadnutými 
stromami cez chodník,“ ho-
vorí lesník, ktorý spočiatku 
lokalitu veľmi nepoznal, ale 
keďže nie je veľká, rýchlo sa 
zorientoval. Ako Záhorák 
má k  lužným lesom blíz-
ko. „Čiastočne sa cítim ako 

doma, aj keď som v mes-
te,“ tvrdí.

Prechádzame spolu cez 
areál. Lesník vysvetľuje, 
že kedysi slúžil celý ten-
to priestor na technické 
účely. Bol tu sklad dreva, 
voliéry pre zranené zvie-
ratá. Dnes bude technickým 
priestorom, v  ktorom bude 
materiál a  stroje, len malá 
časť z neho. „Plánujeme sem 
dať kontajner, aby sme sa 
mali kde schovať, keď bude 
pršať.“ Lesník bude mať totiž 
aj ďalších dvoch pomocníkov, 
ktorí sa budú starať o údržbu 
60 hektárov lesa zverených 
Mestským lesom. 

Hovorím mu, že jediné, čo 
ma ruší, je ten hnusný plecho-
vý plot. Hoci ho dobrovoľníci 
očistili a  natreli. „V projekte 

je naplánovaný nový latko-
vý, zatiaľ však musí vydržať 
tento. Je nevyhnutný kvôli 
vandalom. Aj umelecké dielo 
bolo posprejované a  zničené, 
teraz včelín, lavičky. Odkedy 
máme v  areáli kamery, je to 
podstatne lepšie,“ pokraču-
je a  spomenie aj to, že hoci 
plánoval bránu otvoriť doko-
rán, rozmyslel si to. „Niektorí 
vodiči to tu chceli poňať ako 
parkovisko. Tak sme otvorili 
bránu len spolovice. Lenže 
správkyňa, ktorá chodí večer 
zatvárať, mi hovorila, že zase 

Lesopark Petržalka má od roku 2024 ko-
nečne svojho lesníka. S Máriom Matko-
vičom sme sa stretli v areáli hájovne pri 

Malom Draždiaku, ktorý Mestské lesy pred 
pár týždňami sprístupnili aj pre verejnosť. 

Uprostred petržalských lužných lesov sme 
hovorili aj tom, prečo sa netreba vydesiť, 

keď na jeseň zbadáte v lesoch pri Draždiaku 
ťažkú techniku. 

Nezľaknite sa, keď  
na jeseň zbadáte v lesoch pri 
Draždiaku ťažkú techniku 

videla stopy po aute. Niekto si 
bránu v priebehu dňa otvoril, 
vošiel a bol taký slušný, že keď 
odchádzal, tak si ju po sebe 
zase zatvoril.“ Aj kvôli takým-
to ľuďom je tu plot, bohužiaľ, 
nutný...

Dočká sa Jagdhaus 
rekonštrukcie?

Rekonštrukcia hájovne, 
to je ten malý nenápadný 
rodinný domček, v  ktorom 
dodnes žije bývalý hájnik, 
v pláne zatiaľ nie je. Na vedľa 
stojaci poľovnícky dom, tzv. 
Jagdhaus, ktorý väčšina z nás 
za horáreň považovala, však 
projekt rekonštrukcie exis-
tuje. „Mestské lesy preň žia-
dajú aj o stavebné povolenie, 
len sa musia nájsť financie. 
Ide totiž o vysokú sumu, zrej-
me aj viac ako 500-tisíc eur, 
nakoľko ide o  rekonštrukciu 
historickej budovy v  zlom 
stave. K  Jagdhausu by totiž 
mala byť pribudovaná nová 
budova, ktorá bude slúžiť 
pre potreby ekovýchovy,“ ho-
vorí lesník. Na taký nákladný 
projekt mesto peniaze nemá, 
možno ich Mestské lesy zís-
kajú z  externých zdrojov 
alebo z  eurofondov. Pri po-
hľade na stav poľovníckeho 
domu však vyvstáva otázka, 
či by nebolo lacnejšie a  jed-
noduchšie ho zbúrať a posta-
viť nanovo len jeho repliku. 
Drevo prehnité, komín drží 
už len silou vôle, hore na po-
schodie sa ani nedá dostať, 
schody sa rozpadli... Kým sa 
na rekonštrukciu nájdu pe-
niaze, možno bude odpoveď 
jasná.

Šľachtené topole 
dožívajú a padajú

Vyrážame z areálu na „pre-
hliadku“ priľahlých lesov. 
Mário Matkovič nám ukazu-
je päť lavičiek, ktoré osadili 
v  blízkom lesíku. „Plánuje-
me pri nich zriadiť oficiálne 
ohniská,“ hovorí a dodáva, že 
pri obľúbenom ohnisku pri 
Malom Draždiaku osadili aj 
altánok. 

A  v  priebehu októbra za-
čnú Mestské lesy v  najfrek-
ventovanejších lokalitách 
(lesy, ktoré prepájajú Draždia-
ky) vykonávať ťažbu suchých, 
nebezpečných a  zlomených 
stromov. S  ľahkou aj ťažkou 
technikou, ktorá je nevyhnut-
ná, keď chcete z  lesa vytiah-
nuť obrovské kmene. „Možno 
si nejeden z  vás povie, hustý 
les, však mu nič nie je, čo tu 
chcú zbierať? Lenže na jeseň, 
keď už nebude zelený a  za-
rastený, zbadáte to množstvo 
dreva popadaného na zemi,“ 
vysvetľuje lesník Mário Mat-
kovič. 

Hovorím mu, že dnes sú 
ľudia výnimočne citliví na 
rúbanie akéhokoľvek stro-
mu. Reaguje, že Mestské lesy 
budú vykonávať len náhodnú 
ťažbu, t.j. suché, nebezpečné 
a  zlomené stromy. „Nedáv-
no sa pri mne pri kope kme-
ňov zastavila neznáma pani 
a hovorí mi: ´Aké krásne dre-
vo...´ A ja jej: ´Nie je to krásne 
drevo, pozrite, stred má vy-
hnitý, to drevo môže ísť aku-
rát na štiepku.´ Uznala, že to 
zdravý strom nebol.“

A  prečo vlastne tie kopy 
dreva zatiaľ nemiznú? „Pre 

okoloidúcich je toho dreva 
veľa, pre firmu, ktorá drevo 
odoberá zatiaľ málo a  musí 
sa ho nazbierať viac,“ vysvetlí 
lesník a sľubuje, že v októbri, 
keď už bude drevnej hmoty 
po ťažbe veľa, zmiznú aj staré 
kopy.

Spolu sa dostaneme aj 
k  najkritickejšej lokalite 
týchto lesov. „Tu rastú na 
veľkej ploche topole šľach-
tence, ktoré tu v  časoch, 
keď sídlisko Petržalka ešte 
neexistovalo, vysadili, aby 
slúžili na hospodárske účely 
– na celulózu a papier. Nie-
lenže sú to nepôvodné druhy, 
ale už sú aj staré. Dožívajú, 
padajú, a  to je nebezpečné,“ 
hovorí Mário Matkovič 
a  ukazuje na územie 
za Malým Draž-
diakom, ktoré 
pokračuje až 
k BVS-ke a Dol-
nozemskej ceste. 
Vpravo pokraču-
je lesná cesta k An-
tolskej, kde je otočisko 
autobusov. 

Tento topoľ sa na rozdiel 
od 300-ročného duba dožíva 
60-80 rokov. Pády umierajú-
cich stromov roky nikto ne-
riešil. „Nejeden topoľ má výš-
ku 40 metrov, dole priemer 
80 centimetrov, to je drevná 
hmota 6 až 8 kubíkov... Taký 
strom, keď spadne, vyvalí 

ďalších päť, ktoré má pod 
sebou,“ vysvetľuje Mário 
Matkovič dôvod, prečo tieto 
topole musia z lužných lesov 
postupne zmiznúť. Viditeľ-
nejšie to bude po roku 2026. 
Vtedy sa už ráta aj s opätov-
ným zalesňovaním tohto 
územia. 

Petržalské lesy, minimál-
ne tie mestské, majú v  na-
sledujúcich rokoch šancu 
premeniť sa z  tranzitného 
lesa na pobytový lesopark, 
v  ktorom na hlavných 
chodníkoch v  budúcnosti 
pribudnú aj lavičky. Dajte 
Mestským lesom šancu a za-
chovajte pokoj, keď pri Draž-
diakoch už túto jeseň zbadáte 

ich techniku. (in) 
foto: Matúš  

Husár,  
magistrát

Mapa Lesoparku Petržalka. Červené plochy sú v správe Mest-
ských lesov. Ide asi o 60 hektárov, 40 v okolí Malého a Veľké-
ho Draždiaka, 20 v blízkosti Ovsišťa, a časť medzi Kutlíkovou 
a Bradáčovou. 

Súhlasia 
s novou cestou

Petržalská poslankyňa Elena 
Pätoprstá sa už roky usiluje 

o to, aby medzi Malým a Veľkým 
Draždiakom vznikla pešia zóna 
a zamedzilo sa kolíziám medzi 
autami, cyklistami a chodcami. 
Pred piatimi rokmi participo-
vala aj na vytvorení projekto-
vej dokumentácie k  obslužnej 
komunikácii od Kutlíkovej 
okolo areálu Bratislavskej vo-
dárenskej spoločnosti (BVS) 
k obytnej zóne pri Malom Draž-
diaku.  „Cesta pôvodne nebola 
súčasťou projektu revitalizácie 
lužných lesov, ale stotožňuje-
me sa s ňou a chceli by sme ju 
zrealizovať. Má zmysel, aby sa 
táto časť stala pešou zónou,“ 
reaguje Mário Matkovič. 

Topole šľachtence sú roztrúsené po celých lužných lesoch. 
Na území za Malým Draždiakom smerom k BVS (vpravo vid-
no lesnú cestu smerom na Antolskú, kde je otočisko autobu-
sov), však tvoria ucelenú plochu. Nielenže sú to nepôvodné 
druhy, ale už sú aj staré. Dožívajú a padajú.

Pri Malom Dražidaku už pri oficiálnom ohnisku pribudol 
nový altánok.

Jagdhaus zo zadnej strany. Odtiaľto vidno, v akom zlom 
stave je.

Areál hájovne je pre verejnosť otvorený každý deň. 
Príďte sa pozrieť.

Mário Matkovič

➤

➤ ➤

➤
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Pokračovanie zo strany 1
Uvádzame aspoň niektoré 
pripomienky zo strany KDI 
v  BA k  druhej žiadosti po-
danej dňa 24.7.2024.
n Pre použitie značky voľno 

pre cyklistov v  protismere 
- vyznačenie takejto značky 
je dovolené len vtedy, ak sa 
pozdĺžne parkovacie mies-
ta nachádzajú len po ľavej 
strane vozovky za predpo-
kladu pridania bezpečnost-
ného prúžku, čo nebolo 
splnené.

n Na ul. A. Gwerkovej a Ma-
mateyovej je nutné doplniť 
parkovacie miesta a parko-
vacie pásy podľa oprave-
ného projektu organizácie 
dopravy.

n Priechody pre chodcov, na 
ktorých sa vykonáva sta-
vebná úprava je požadova-
né intenzívne osvetliť pod-
ľa príslušnej normy a  tiež 
doplniť zvislé dopravné 
značenie na všetkých prie-
chodoch.

n Pred priechodom pre chod-
cov a  pred križovatku Ma-
mateyova/Jankolova KDI 

v  BA považuje osadenie 
ohybných stĺpikov za kolíz-
ne a  nebezpečné, a  z  toho 
dôvodu sa vyžadujú staveb-
né úpravy a nie úpravy po-
mocou ohybných stĺpikov.

n Je potrebné upraviť dĺžky 
jestvujúcich priechodov pre 
chodcov, nakoľko ich dĺžky 
nespĺňajú aktuálne normy.

n Návrh spomaľovacích van-
kúšov je z hľadiska bezpeč-
nosti a  plynulosti cestnej 
premávky neopodstatnený.

Ako vidno, nejde o  pripo-
mienky, ktoré by boli nerea-
lizovateľné. Jeden z  aspektov, 
ktorý možno zabrzdil reali-
záciu zóny PAAS v  termíne 
môže byť, že magistrát chce 
zrejme súbežne s  projektom 
PAAS zóny Háje 2,3 zreali-
zovať aj zmenu organizácie 
dopravy na Furdekovej. Pred 
panelákmi na časti Furdeko-
vej (4 až 14) navrhol projekt 
PAAS (podrobný návrh náj-
dete na stránke paas.sk/petr-
zalka, pozn.red.) neparkovať 
tak, ako bolo zvykom. Autá by 
sa však mohli presunúť na ko-

munikáciu, kde by sa z dvoch 
jazdných pruhov v  každom 
smere stal jeden, druhý by slú-
žil na parkovanie. „Ohľadom 
projektu organizácie dopravy 
na Furdekovej boli zatiaľ iba 
predbežné diskusie a  rokova-
nia bez akejkoľvek žiadosti 
zo strany Magistrátu hl. m. 
SR Bratislavy. Na týchto KDI 
v  BA vyjadril požiadavku 
k  danému projektu a  aj do-
pravno-kapacitné posúdenie, 
nakoľko ide o zmenu organi-
zácie dopravy – z dvoch jazd-
ných pruhov na jeden. Keďže 
táto cesta bola navrhnutá ako 
dvojpruhová, preto je zo stra-
ny KDI v BA dopravno-kapa-
citné posúdenie, nakoľko na-
vrhovaná miestna cesta musí 
vyhovovať predpokladaným 
dopravným podmienkam,“ 
uviedla Jana Šimunková.

Na jar 2025
„Podľa aktuálneho vývo-

ja sa realizácia dopravného 
značenia, registrácia obyvate-
ľov a  následne spustenie zóny 
PAAS Háje 2 a 3 posúva  na jar 
2025,“ informovala nás hovor-

kyňa Petržalky Mária Halaško-
vá. Dodala, že pripomienky 
mestskej časti boli do projektu 
zapracované, rovnako ako väč-
šina pripomienok obyvateľov. 

Mesto mestskú časť in-
formuje aj o  pripomienkach 
KDI. „Jednou zo zásadných 
bola požiadavka na sčíta-
nie dopravy na konkrétnych 
úsekoch miestnych ciest. Vý-
sledky sčítania dopravy sú 
podľa posledných informácií 
spracované a najaktuálnejšia 
verzia projektu organizácie 

dopravy pôjde opätovne na 
KDI so žiadosťou o  stano-
visko,“ uviedla. „Tento aspekt 
zapríčinil zdržanie v schvaľo-
vacom procese a v konečnom 
dôsledku ovplyvnil   omeška-
nie celého zámeru spustenia 
novej zóny v  rámci mestskej 
časti. Vzhľadom na ročné 
obdobie nie je veľký predpo-
klad, že sa začne so znače-
ním v tomto roku, a to najmä  
z  dôvodu nevhodných pove-
ternostných podmienok.“ (in)

foto: Matúš Husár
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Odevná banka na ulici 
Zuzany Chalupovej 8 

je otvorená od pondelka do 
štvrtka od 8.30 do 13.30h. Čas 
je prispôsobený aj osamelým 
matkám, ktoré tu pracujú. 
Prísť možno kedykoľvek bez 
toho, aby bolo potrebné sa vo-
pred ohlasovať. „Ak niekomu 
čas nevyhovuje, ale  chcel by 
prispieť vecami, ktoré on sám 
už nezužitkuje, stačí zatelefo-
novať, radi sa s ním dohodne-
me,“ hovorí Zuzana Horvátho-
vá z Odevnej banky a odkazu-
je na kontakty na ich webovej 
stránke www.odevnabanka.sk.  

Odevná banka prijíma len 
oblečenie. Topánky, posteľ-
nú či spodnú bielizeň preto 
nenoste. Pracovníčky šatstvo 
pretriedia, rozdelia podľa po-
hlavia, veľkosti a  sezónnosti 
a  následne balia balíčky pre 
žiadateľov. „Teraz v sezóne je-
seň/zima je tam spodné trič-
ko, tričko s  dlhým rukávom, 
bunka, nohavice alebo sukňa. 
Pokiaľ máme k  dispozícii 
niečo extra, napríklad šaty, 
pribalíme aj tie. Kolegyne sa 
zároveň snažia, aby obleče-
nie spolu aj ladilo,“ pokračuje 
Zuzana Horváthová s tým, že 
každá rodina, ktorá si o  po-

moc požiada, môže dostať 
jeden balíček pre každého 
člena. O  ďalší balíček môže 
znova požiadať po troch me-
siacoch. Dodáva, že aktuálne 
majú nedostatok pánskych 
veľkostí XL a vyššie. Ak nie-
komu doma „zavadzajú“, 
Odevnú banku potešia.

Žiadateľ si nevie vybrať, čo 
dostane. Na webe vyplní for-
mulár, kde zadá len veľkosť 
oblečenia pre dospelého alebo 
pre dieťa a pohlavie. Osobnú 
návštevu v prevádzke by pra-
covníčky Odevnej banky síce 
neodmietli, primárne však 
balíčky s  čistým a  funkčným 

oblečením doručujú. Vďaka 
Slovak Parcel Service (SPS) 
majú túto službu bezplatne. 

Zatiaľ je možné veci daro-
vať len v  Bratislave. Postup-
ne však chce Odevná banka 
umožniť ľuďom z celého Slo-
venska poslať nepotrebné šat-
stvo kuriérom a v budúcnosti 
založiť aj pobočky v  iných 
častiach Slovenska. Najväč-
ší dopyt jednorodičov počas 
prvého týždňa fungovania 
prevádzky bol totiž z  výcho-
du krajiny. 

Na hranici chudoby
Odevná banka je projek-

Takmer hodinu trvala na 
septembrovom miestnom 
zastupiteľstve diskusia 
o  tom, či je pre Petržalku 
výhodné, aby dostala za-
darmo 10 fotovoltických 
setov v  hodnote zhruba 
100-tisíc eur a  umiestnila 
ich na strechy škôl. 

Starosta Ján Hrčka na úvod 
vysvetlil, že samospráva má 

možnosť zriadiť fotovoltiku na 
školách. Keďže ale nie je výhod-
né, aby panely boli majetkom 
mestskej časti, kým školy nie sú 
zrekonštruované, žiada strechy 
prenajať mestskočastnej firme 
Športové zariadenia Petržalky. 
„Chcel by som poprosiť o  spra-
covanie analýzy jednotlivých 
krokov. Bez analýzy sa nám 
o  tomto veľmi ťažko hlasuje,“ 
reagoval poslanec Pavol Šká-
pik. Napriek starostovej reakcii: 
„Mestská časť môže benefitovať 
na fotovoltike, ktorú bude mať 
bezplatne. Načo k  tomu treba 
analýzu?“ sa spustila nekoneč-
ná debata, v ktorej to miestami 
vyzeralo, že poslanci nevedia, 
o  čom diskutujú. „Nakoľko je 
to pre mestskú časť výhodné? 
Z materiálov to nevyplýva. Res-
pektíve, či je ten partner ten naj-
výhodnejší...“ reagovala poslan-
kyňa Tatiana Kratochvílová.

Pritom vicestarosta Ján 
Karman rieši túto tému 
s poslancami od mája, všet-
kým zasielal aj vysvetľujúci 
e-mail na základe výstu-
pov z  komisií. Zjavne nebol 
úspešný. 

Poslancov zaujímali aj be-
nefity pre darcu. „Predaná 
elektrina sa najskôr predáva 
do danej školy, až nadspot-
reba sa predáva do siete, 
to bude príjem Športových 
zariadení Petržalky. Dodá-
vateľ má príjem z  provízie 
z  predaja. Máme dohodnu-
tú cenu spotu a  maržu, nie 
sme viazaní na žiadnu firmu 
z hľadisku odberu elektrickej 
energie. Neviem, čo chceme 
viac?“ pýtal sa starosta. Ná-
vrh napokon cez poslancov 
prešiel. Chvalabohu. (in)

Školy dostanú 
na strechy  
fotovoltiku

môže pomôcť buď vám alebo vy jej

Ak ste osamelý 
rodič, ktorý vycho-
váva dieťa, môžete 
požiadať o balíček 
oblečenia z Odevnej 
banky. Stačí vyplniť 
jednoduchý formu-
lár na ich stránke. 
Ak, naopak, chcete 
jednorodičovským 
domácnostiam po-
môcť, môžete svoje 
oblečenie, ktoré už 
nevyužijete, doniesť 
do ich prevádzky 
v Slnečniciach.

V Petržalke otvorili Odevnú banku, 

tom Nadácie pre deti Sloven-
ska, ktorá už niekoľko rokov 
prostredníctvom grantového 
programu Hodina deťom 
poskytuje komplexnú pomoc 
rodinám samoživiteľov na 
Slovensku.

Počet jednorodičov v  nú-
dzi, pre ktorých je náročné 
kúpiť novú zimnú bundu či 
topánky pre dieťa, totiž na 
Slovensku pribúda. Podľa 
posledného sčítania obyva-
teľov, domov a  bytov z  roku 
2021 existuje na Slovensku 
až 180 537 neúplných rodín 
so závislými deťmi, v ktorých 
žije viac ako 310 000 detí. Ich 
počet sa od roku 2011 zvýšil 
o  11 percent! Až 86 % tých-
to domácností tvoria osa-
melé matky, čo predstavuje  
159 164 rodín. Aj preto 
vznikla Odevná banka. Inšpi-
ráciu čerpala z  veľmi úspeš-
ného rovnomenného projek-
tu v Česku.

V  prvý deň spustenia 
registrácie pre žiadosti 
o podporu, požiadalo o ba-
líček oblečenia   takmer 
100 jednorodičov, v  prvý 
týždeň ich bolo 270! „Sto-
šiestim rodinám sme už 
poslali 170 balíčkov, čo je 
asi 1,3 tony oblečenia,“ po-
vedal na otvorení Odevnej 
banky správca Nadácie pre 
deti Slovenska Ondrej Gal-
lo. Skonštatoval, že zásielky 
sú pre mnohých osamelých 
rodičov prijateľnejšie ako 
návšteva charity. 

Dodal, že oblečenie, ktoré 
nevedia distribuovať, na-
príklad obleky či večerné 
šaty, sa zrejme objavia na 
ich charitatívnom e-shope, 
ktorý sa chystajú rozbehnúť. 
Okrem toho chce Odevná 
banka jednorodičov aj za-
mestnávať. Spustila preto na 
platforme Startlab crowd-
fundingovú kampaň. Ak nie 
je vo vašich možnostiach na 
ňu prispieť, ale máte doma 
oblečenie, ktoré by ste rodi-
čom v núdzi mohli venovať, 
Odevná banka vás očaká-
va. Myslite však pri triedení 
týmto spôsobom: Len ak si 
to viem obliecť aj ja, tak to 
môžem poslať ďalej. (in)

foto: Matúš Husár

Ošetrovanie pacientov doma 
- Ošetrovanie chronických rán, 

preležanín, vredov predkolenia  
(hradené zo zdravotného poistenia)

Informácie a objednávanie služieb
 0911/427 747, 0948/427 747 

Email: harris@harris.sk
ADOS Harris, Haanova 26, Petržalka

viac informácii na www.harris.sk

Pošlite do 31.10.2024 znenie tajničky z krížovky na 
sutaz@banoviny.sk a vyhrajte rodinnú spoločenskú 

hru Tea Time Crime. 
Umiestnite svojich 
detektívov vďaka 

hodu kociek tak, aby 
zabránili krádežiam 

hodnotných diel. Kto 
z vás bude najlepší 

strážca? Hru zakúpite 
na piatnik.cz. Štatút 

súťaže nájdete na 
banoviny.sk.Odevnú banku nájdete v Slnečniciach.➤
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Prečo je od konca septem-
bra areál Závodiska ne-

dostupný pre návštevníkov? 
V areáli sa nachádzajú aj bufety 
a  reštauračná prevádzka, ani 
do nich sa nedostaneme? Ján

(pozn.red. „Od 19.10.2024 
až do marca 2025 bude v na-
šom areáli prebiehať poduja-
tie Winter Wonderland - zim-

ný svetelný a  zábavný park,“ 
informoval nás Ján Valtýni 
vedúci oddelenia marketingu 
Závodiska o  podujatí, ktoré 
je na Slovensku po prvý raz. 
„Prípravy na toto podujatie 
vyžadujú uzatvorenie areálu 
už od 23.9., taká bola požia-
davka organizátora, keďže 
inštalácia jednotlivých objek-
tov a atrakcií bude prebiehať 

v  celej hľadiskovej časti Zá-
vodiska a  z bezpečnostných 
a prevádzkových dôvodov nie 
je možné, aby bol areál sú-
časne otvorený pre verejnosť. 
Detské ihriská ani bufety 
v hľadiskovej časti areálu tak 
nebudú prístupné. Reštaurá-
cie Podkova sa obmedzenie 
nedotkne, keďže sa nachádza 
už mimo areálu svetelného 

Chcete sa s nami podeliť o radosť, skúsenosť či o to, čo vás v Petr-
žalke trápi? Píšte, pýtajte sa, komentujte na mejl petrzalskenovi-
ny@gmail.com alebo na našom Facebooku www.facebook.com/
petrzalske.noviny.

Tvorte s nami Petržalské noviny

Z REDAKČNEJ POŠTY
Uzatvorený areál Závodiska

Nechodia vám Petržalské noviny? Kontaktujte nás: t. č. 02 3268 8830, email: redakcia@banoviny.sk
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VA Š E  N Á Z O R YS E R V I S / V Ý S TAV B A

STOVKY NÁDHERNÝCH SVETELNÝCH INŠTALÁCIÍ 
A ZÁBAVNÉ ATRAKCIE ZADARMO V CENE KAŽDEJ VSTUPENKY!

Dostihová dráha BRATISLAVA

OTVÁRAME 19.10.2024

Vstupenky v pokladni priamo 
na mieste alebo cez predpredaj Ticketportal.

OTVORENÉ DENNE 15:00-21:00, 
posledný vstup o 20:00

www.winterwonderland.sk

zábavného parku. Rovnako 
nebude obmedzená prevádz-
ka v stajniach a v hospodár-
skom dvore (napr. jazdecké 
školy) a zvyšné dostihové dni 
sezóny 2024 sa uskutočnia 
v pôvodných termínoch 6.10., 
20.10. a 3.11.“

Organizátor podujatia 
na svojej stránke informuje, 
že kolotoče a  atrakcie budú 
v  cene vstupenky. Deti do 

80 cm majú vstup zadar-
mo. Základné vstupné avi-
zuje na stránke v  hodnote  
14 eur od pondelka do štvrt-
ka, v piatok až nedeľu 15 eur. 
Rodinné vstupné 2 dospelí + 
2 deti bude cez týždeň 46 eur, 
piatok, cez víkend a  sviatky  
49 eur. Otvorené bude každý 
deň od 15:00 do 21:00 h.)

Viac info na 
winterwonderland.sk

Športová hala dokonale 
zapadla do prostredia. 

Človek má pocit, že tam stojí 
odjakživa, neutrpeli futbalisti 
ani školáci. Podľa starostu Jána 
Hrčku by mohla byť spustená 
do prevádzky začiatkom de-
cembra.

Verejnosť sa zaujíma aj 
o  to, či bude školský bazén, 
ktorý je len na skok od haly, 
prístupný aj pre bežných náv-
števníkov. Na facebookovom 
profile Petržalka informovala, 

že bude. „Aktuálne pracujeme 
na zabezpečení samostatného 
vchodu a riešime tiež posledné 
detaily z hľadiska hygieny. Po 
úpravách a ich schválení môže 
byť sprístupnený verejnosti,“ 
informovali s tým, že nevedia, 
či to stihnú ešte v tomto roku. 
Starosta v  pravidelnej diskus-
nej relácii dodal, že verejné 
plávanie bude dva-, trikrát do 
mesiaca. Keď sa zrekonštruujú 
bazény na Holíčskej a  Buda-
tínskej, možnosti verejného 
plávania sa rozšíria. 

Na financie ešte čaká mul-
tifunkčné ihrisko na školskom 
dvore. „MČ sa zapojila aj do 
výzvy Ministerstva investícií, 
regionálneho rozvoja a  in-
formatizácie SR a  žiadala 
o dotáciu približne 300 000 €  

na revitalizáciu areálu ZŠ, 
súčasťou malo byť vybudova-
nie oválu s  kratšou rovinkou 
(60 metrov) a  menšie futba-
lové ihrisko,“ píše sa v  kon-
trole plnenia uznesení k  31. 
augustu. „Dotáciu však MČ 
nezískala. Procesy overovali 
zástupcovia MČ aj u ďalších 
bratislavských samospráv, 
zdá sa, že prostriedky boli mi-
nisterstvom vyplatené len na 
už dokončené a  zrealizované 
projekty. MČ sa bude uchá-
dzať aj o prípadné iné exter-
né zdroje, ak budú vyhlásené 
ďalšie vhodné výzvy. Zatiaľ 
má MČ v  pláne priestor as-
poň predpripraviť na multi-
funkčnú športovú plochu vo 
vlastnej réžii.“ (pn)

foto: MČ Petržalka

Športový areál pri ZŠ Pankúchova
ožíva

Multifunkčná hala by 
mala byť skolaudo-
vaná 15. novembra, 

nový bazén bude ob-
čas k dispozícii aj ve-

rejnosti, multifunkčné 
ihrisko ešte čaká na 

externé zdroje.

Zbavte sa odpadu
Jesenné pristavenie veľkokapacitných  
kontajnerov sa v Petržalke uskutoční  
od 14. októbra do 11. novembra.

Kontajnery budú 
pristavované tri-
krát týždenne, 
vždy v pondelok, 
stredu  a  v  pia-
tok, na stano-
visku ostanú od 
12:00 h do 18:00 
h v 84 lokalitách.

LÚKY
14. 10. 2024 – pondelok - Šintavská 22, Budatínska 15-27 
pri stojisku, Budatínska 37 pri stojisku
Budatínska 81 (na konci slepej ulice), Strečnianska 11, 
Znievska 11, Znievska 40 pri stojisku
16. 10. 2024 – streda - Lietavská 9 pri stojisku, Beňadická 8 
pri stojisku, Beňadická 19, Šášovská 6-8, 
Vyšehradská 25 – chodník pri MŠ, Vyšehradská 39 pri stojisku, 
Vigľašská 9-11
18. 10. 2024 – piatok - Brančská 11 (od Smolenickej 1), 
Tematínska č. 2-4, Starhradská 18, Holíčska 23-25 pri stojisku, 
Holíčska 28 pri stojisku, Smolenická 16-18, Topoľčianska 1-3 
(chodník oproti Topoľčianskej 8)
21. 10. 2024 – pondelok - Jasovská 13, Krásnohorská 7-9 
pri stojisku, Bzovícka 10 pri stojisku, Jasovská 43, 
Žehrianska 4 pri stojisku, Žltá 4 – Južné mesto – Zóna C,
Zuzany Chalupovej 12 – Južné mesto – Zóna B  

DVORY
23. 10. 2024 – streda - Kežmarské námestie, Dargovská/
Nábrežná roh ulíc, Kopčianska 82, Očovská 12, Vranovská 59/
Vilová 37 roh ulíc, Vilová 21-27, Pečnianska 9-11
25. 10. 2024 – piatok - Bohrova/Kapicova roh ulíc, 
Pečnianska 25, Nobelovo námestie 7-10, 
Röntgenova 2-4, Röntgenova 18-20, Gercenova 3, Gercenova 
13-15
28. 10. 2024 – pondelok - Černyševského 9, 
Vavilovova 20-26, Pifflova 1-11, Jungmannova 10-20, 
Farského 16, Wolkrova 39-41, Belinského 15
30. 10. 2024 – streda - Hálova 15-17, Ševčenkova 4, 
Ševčenkova 29, Fedinova 16, Iľjušinova 4-6, 
Tupolevova 8-10, Markova 9

HÁJE
4. 11. 2024 – pondelok - M.C. Sklodowskej 3, A.
Gwerkovej 12-14, Jankolova 2, M. Medveďovej 1, M. 
Medveďovej 30, Mamateyova 15, Mamateyova 12
6. 11. 2024 – streda - Bulíkova 15-17, Blagoevova 2-4, 
Šustekova 17-23, Šustekova 1-7, Mlynarovičova 13,
 Mlynarovičova 3-5, Lachova 19-21
8. 11. 2024 – piatok - Haanova 11-21, Haanova 44,
 Furdekova 2, Furdekova 14, Námestie Hraničiarov 20, 
Námestie Hraničiarov 6A-8B, Gessayova 13-15
11. 11. 2024 – pondelok - Hrobákova 1, Osuského 30, 
Rovniankova 4-6, Ambroseho 3-5, Romanova 33, 
Romanova 38, Bradáčova 1-6 (mh)

foto: MČ Petržalka
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Od svojho založenia 
v  roku 1984 ako 

školské športové stredisko pri 
BO Matador Bratislava sa ten-
to klub stal známym výkon-

nostným centrom 
pre mladých 
basketbalistov. 

Jeho zaklada-
teľom a  prvým 

t r é n e r o m 
bol Robert 
Schnürma-
cher, vte-
dajší učiteľ 
t e l e s n e j 
výchovy 

na zák-
ladnej 
škole 

J e r e -
menkov a 
( te r a j š i a 
Holíčska).

P o -
čas týchto 40 

rokov sa BSC 
Bratislava môže 

pochváliť početnými repre-
zentantmi vo všetkých veko-
vých kategóriách. Medzi naj-
významnejších odchovancov 
BSC patria bratia Martin 
a  Radoslav Rančíkovci, Da-
vid Toya, Daniel Novák, Ro-
man Ivan a  Richard Ďuriš. 
V súčasnosti pôsobí v klube 
viac ako 400 basketbalistov 
vo veku od 6 do 23 rokov, 
čo robí BSC Bratislava jed-
nou z najväčších mládežníc-
kych základní na Slovensku 
v  rámci kolektívnych špor-
tov.

V  minulej sezóne sa všet-
ky družstvá BSC umiestnili 
na majstrovstvách Slovenska 
do 5. miesta, pričom štyri 
družstvá sa mohli potešiť 
získanými medailami - U15 
striebornou, U13 bronzo-
vou, U12 striebornou a U10 
zlatou.

„Naším hlavným cieľom 
je, aby čo najviac detí mohlo 
športovať. Momentálne dis-

ponujeme kompletnou pyra-
mídou detí vo veku od 6 do 
23 rokov. V každej kategórii 
sa snažíme vychovávať ta-
lenty a  teší nás, že nám to 
v poslednej dobe veľmi dobre 
vychádza. Účasť na medzi-
národných turnajoch EYBL 
a  CEYBL (mládežnícka Eu-
roliga) je pre našich hráčov 
nenahraditeľná, pretože im 
poskytuje jedinečnú príleži-
tosť na medzinárodnú kon-
frontáciu. Každý podobný 
turnaj je pre nás veľmi dôle-
žitý, pretože prispieva k roz-
voju našich hráčov. Navyše, 
počas leta organizujeme 
streetballové turnaje, kem-
py a  sústredenia,“ povedal 
Tomáš Erneker, predseda 
klubu. 

BSC Bratislava spolupra-
cuje s  piatimi petržalskými 
základnými školami - Holíč-
ska, Lachova, Dudova, Pan-
kúchova a Turnianska. Tieto 
školy sú miesta, kde hľadajú 
nové talenty. Klub je hrdý na 
svoj projekt BASKET FOR 
FUN, ktorý funguje už piaty 
rok a je určený pre deti, kto-
ré s  basketbalom začali ne-
skôr. Prihlásiť sa naň môžu 
chlapci vo veku od 11 do 18 
rokov.

V BSC Bratislava sa začala 
rodiť myšlienka vytvorenia aj 
mužského tímu. „Ak by sme 

Po pripojení Petržalky 
k  Československu 

v roku 1919 došlo k výrazné-
mu nárastu počtu obyvateľov 
obce, ktorá sa stala najväčšou 
v  novej republike. Rozrastala 
sa aj osada Ovsište, ktorá však 
administratívne patrila k obci 
Prievoz. Chudobnejšia vrstva 
obyvateľstva prichádzajúca do 
Bratislavy si pre nedostatok 
bytov v meste začala v Ovsišti 
stavať obydlia, ktorých z roka 
na rok pribúdalo. Do polovice 
tridsiatych rokov 20. storočia 
tu stálo asi 200 domov a  žilo 
vyše 3 000 obyvateľov. Z nich 
bolo viac ako 300 školopovin-
ných slovenských, českých, 
nemeckých i maďarských detí. 
Napriek tomu tu nebola žiad-
na škola a tunajší žiaci museli 
chodiť do bratislavských alebo 
petržalských škôl, ktoré boli 
od Ovsišťa vzdialené asi na pol 
hodiny cesty. 

Dňa 19. augusta 1934 bol 
na podnet správcu školy 
v  Prievoze Mikuláša Berku 
v  Ovsišti založený miestny 
337. zbor Slovenskej ligy. 
Hneď na svojej prvej schôdzi 
26. augusta 1934 sa uzniesol 
založiť v  Ovsišti slovenskú 
ľudovú školu. Predbežne bolo 
do školy zapísaných 61 detí, 

ktoré dovtedy navštevovali 
slovenské školy v  Petržalke 
alebo Bratislave. Škola v  Ov-
sišti bola slávnostne otvore-
ná 28. októbra 1934, na Deň 
slobody, ktorý bol 
štátnym sviatkom 
a  pripomínal vznik 
republiky. Ako vo 
svojom uvítacom 
prejave uviedol 
predseda miestne-
ho zboru Slovenskej 
ligy, bolo to vôbec po 
prvýkrát, čo sa v Ov-
sišti verejne slávil 
tento sviatok. O jeho 
význame prehovo-
ril školský inšpek-
tor František Jozka 
a  o  poslaní novej 
školy správca školy v Prievo-
ze Mikuláš Berka. Správcom 
školy v Ovsišti sa stal sloven-
ský prozaik, prekladateľ a uči-
teľ Ferdinand Gabaj. Priestory 
pre školu prenajalo Ústredie 
Slovenskej ligy v  súkromnej 
novostavbe na vtedajšej Ma-
sarykovej ulici, ktorá bola 
prispôsobená tomuto účelu. 
Výučba sa začala 29. októbra 
1934. Do dvojtriednej školy 
nastúpilo 74 detí. O  necelý 
mesiac ich počet vzrástol na 
114 a škola sa stala trojtried-

nou. Slovami Ferdinanda 
Gabaja: „Deti denne s krikom 
valia sa do školy, lebo denne 
dostávajú kakao a  chlebíka.“ 
Neslovenské deti z  Ovsišťa 
dochádzali do bratislavských 
nemeckých a  maďarských 
škôl.

1. zbor Slovenskej ligy 
v Bratislave usporiadal 22. de-
cembra 1934 pre žiakov z ov-

sištskej školy, ktorí pochá-
dzali zväčša z  chudobných 
pomerov, vianočnú nádielku. 
Každé dieťa dostalo pár to-
pánok, pančuchy a  balíček 
pečiva, cukríkov, orieškov 
a  ovocia. Celková hodnota 
vianočnej nádielky predsta-
vovala 4  000 Kčs. Slávnosť 
otvoril Ferdinand Gabaj. Ro-
dičom a  deťom sa prihovoril 
aj podpredseda 1. zboru Slo-
venskej ligy v Bratislave Juraj 
Hodál. Deti recitovali básne 
a  zahrali jednoaktovku. Ako 
sa uvádza v  dobovej tlači: „V 
Ovsišti, v  tejto zanedbanej 
periférii Bratislavy, ešte nikdy 
nekonala sa nijaká slávnosť 
a  je zaiste pekné, že prvou 
práve bola vianočná nádiel-
ka.“ Dňa 15. júna 1936 uspo-
riadal 337. zbor Slovenskej 
ligy v Ovsišti školský majáles, 
ktorý mal veľký úspech. Na 
Vianoce roku 1936 dostalo 
98 detí topánky, 44 detí kom-
pletné oblečenie a všetky deti 
pančuchy. Vynaložených bolo 
4 450 Kčs. 

V  roku 1937 sa na ško-
le vyučovalo už v  štyroch 
triedach. Stále naliehavejšia 
bola preto potreba postaviť 
v Ovsišti novú školu. Ústred-
ná správa Slovenskej ligy 
zakúpila vhodný pozemok, 
kde sa v  máji 1937 pri prí-
ležitosti 18. výročia úmrtia 
Milana Rastislava Štefánika 
konala pietna spomienka. 
Ferdinand Gabaj predniesol 
slávnostnú reč, deti recito-
vali básne a  spievali. Nová 
slovenská škola postavená za 
750  000 Kčs, ktorej budova 
dodnes stojí neďaleko Eko-
nomickej univerzity v  Bra-
tislave, mala byť slávnostne 
otvorená v  roku 1938 práve 
na Deň slobody a niesť meno 
Martina Rázusa. Udalosti sa 
však vyvinuli inak. Bratislav-
ské predmostie na pravom 
brehu Dunaja bolo totiž na 
základe Mníchovskej dohody 
10. októbra 1938 anektované 
Treťou ríšou.

Mgr. Matej Čapo, PhD.
foto: Wikipédia, in

Š P O R TH I S T Ó R I A

APOKALYPSIS I
Listy z ostrova Pathmos

Pergamos – cirkev v zajatí kompromisu
Tyatíry – cirkev, ktorá prenasledovala
Sardy – cirkev rozdelená
Filadelfia – cirkev, ktorá se prebúdza
Laodicea – cirkev dnes – cirkev vlažná

 16. 10. 
 23. 10. 
 30. 10.
 6. 11. 
 13. 11.

PREDNÁŠA  
Mgr. Pavel Moudrý
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vždy o 18:00 hod.
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MINCE - BANKOVKY

Prvá škola v Ovsišti bola 
založená pred 90 rokmi

Keď prechádzate po hrádzi, medzi 
Mostom Apollo a Prístavným mostom 

sa nedá prehliadnuť niekoľko rodinných 
domovov. V jednom z nich fungovala od 

29. októbra 1934 škola.

Ferdinand Gabaj, v ro-
koch 1934 – 1938 správca 
slovenskej ľudovej školy 
v Ovsišti, na ktorej pôsobil 
aj ako učiteľ.

Slovenská ľudová škola v Ovsišti bola umiestnená v bu-
dove označenej šípkou, ktorá sa nachádza na dnešnej 
Klokočovej ulici.

o reprezentatívnej hale
Petržalský mládežnícky basketbalový klub 
BSC Bratislava sa tento rok pýši 40. výročím 
svojej existencie. 

mali v  Petržalke reprezen-
tatívnu halu, dokážeme si 
predstaviť, že by sme mohli 
prihlásiť družstvo do I. ligy. 
Bolo by úžasné vytvoriť sil-
nú basketbalovú komunitu 
a mať každý zápas vypreda-
ný. Vďačíme za spoluprácu 
a pomoc Mestskej časti Petr-
žalka a  veríme, že sa nám 
jedného dňa naše sny splnia,“ 
dodal Tomáš Erneker. (ms)

foto: archív BSC Bratislava

V  polovici septembra sa 
v  maďarskej Budapešti usku-
točnil prvý turnaj v  rámci 
európskej súťaže EYBL – U13. 
Zúčastnili sa na ňom aj mladí 
basketbalisti BSC Bratislava, 
ktorí vyhrali všetky štyri zá-
pasy. Najskôr si poradili s bul-
harským Balkanom Botevgrad 
(81:51), následne zdolali aj 
srbský Beko Belehrad (95:36), 
taliansky Basket Cernusco 
(59:35) i  USK Praha (68:45). 

Najužitočnejší hráč (MVP) BSC 
Bratislava bol v Budapešti vy-
hlásený Oskar Horváth, do 
najlepšej päťky (All-Stars) ce-
lého turnaja sa dostal Samuel 
Pospíšil. Ďalší turnaj v  rámci 
EYBL odohrajú basketbalis-
ti BSC Bratislava vo februári 
budúceho roka v  Sofii, v  prí-
pade úspešných výsledkov 
sa môžu prebojovať do cel-
kového finále tejto európskej 
mládežníckej súťaže.

„Basketbal je viac ako šport. Deti sa učia dodr-
žiavať určité normy, princípy a osvojujú si hodno-

ty kolektívu a fair-play,“ hovorí Tomáš Erneker, 
predseda BSC Bratislava.

Mladíci BSC v Budapešti bez prehry

Radosť tímu U-12 
po zisku striebor-
ných medailí na 
majstrovstvách 
Slovenska. 

Basketbalový klub sníva➤

➤

➤
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MOTOR PARTNER s.r.o. 
Panónska cesta 22, 851 04 Bratislava

www.motorpartner.dfmotor.sk
dongfeng@motorpartner.sk

Dongfeng Bratislava
dongfengba+421 915 595 426

T5 EVO           
Športové SUV  
29 990 €

T5 EVO           
Športové SUV  
29 990 €

DF6
Drsný 
pracant 4x4
33 990 €

DF6
Drsný 
pracant 4x4
33 990 €

U-TOUR
Variabilné 
7-miestne MPV
33 680 €

U-TOUR
Variabilné 
7-miestne MPV
33 680 €

SHINE
Priestranné 
rodinné auto
18 680 €

SHINE
Priestranné 
rodinné auto
18 680 €


